
 Protokół nr 40/ 2017 

z posiedzenia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 23 listopada 2017 r. w godz. 15:30 – 16:00   w sali nr 146 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji: 

1. Józef Wiesław Murawko    – przewodniczący Komisji, 

2. Wojciech Malesiński      – wiceprzewodniczący Komisji  

3. Zbigniew Roman De-Mezer 

4. Zdzisław Koncewicz 

5. Karol Korneluk 

6. Anna Ruszewska 

7. Andrzej Turowski                                                                                                                                                                  

 

Nieobecny –  Grzegorz Gorlo 

 

W posiedzeniu udział wzięli:                                                                                                               
  1. Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta Miasta  

  2. Anna Cyran – Naczelnik Wydz. Podatków i Opłat 

  3. Monika Podziewska – Naczelnik Wydz. Budżetu i Finansów         

  4. Alicja Jacewicz – Naczelnik Wydz. Oświaty, Wychowania i Sportu                                                            

 Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 

Posiedzeniu przewodniczył Józef Wiesław Murawko, który powitał zebranych                          

i nadmienił, że porządek posiedzenia wraz z materiałami został przesłany członkom Komisji.  

Zapytał, czy Radni zgłaszają uwagi.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania.  

za   głosowało    – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Radni nie wnieśli uwag i przyjęli następujący porządek: 

1. Przyjęcie protokołu nr 39/2017 z posiedzenia Komisji Finansowo Budżetowej odbytego                         

w dniu 19 października 2017 r. 

2. Wyrażenie opinii w sprawie dokonania zmiany przeznaczenia rezerwy celowej, tj. kwoty 

59.800 zł z „Rezerwy celowej na stypendia naukowe i sportowe”. 

3. Wyrażenie opinii w sprawie dokonania zmiany przeznaczenia rezerw celowych, tj. kwotę 

507.267 zł. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu ulicy Północnej w Suwałkach. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIII/156/2015 Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 25 listopada 2015 r. w sprawie określenia wzorów deklaracji 

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanych przez 

właściciela nieruchomości. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków stanowiących 

dochód Miasta Suwałki instrumentem płatniczym. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia stawek w podatku od nieruchomości 

na 2018 r.  



8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie stawek podatku od środków transportowych na 

2018 r. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  zwolnienia od podatku od nieruchomości 

gruntów stanowiących zrekultywowane tereny po górniczych wyrobiskach nadziemnych 

zajętych na potrzeby prowadzenia działalności  w zakresie turystyki, rekreacji i sportu. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Gminie Sępólno Krajeńskie. 

11. Zaopiniowanie projektu  uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta   na  2017 rok. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2017 –2035.  

12. Wolne wnioski 

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 39/2017 z posiedzenia Komisji Finansowo Budżetowej odbytego                         

w dniu 19 października 2017 r. 

 

Przewodniczący Józef W. Murawko zapytał o uwagi i wnioski do protokołu.                       

Józef W. Murawko  do protokołu nie zgłoszono uwag, wobec czego  protokół przez Komisję, 

został przyjęty.  

 

Ad pkt. 2 

Wyrażenie opinii w sprawie dokonania zmiany przeznaczenia rezerwy celowej, tj. kwoty 

59.800 zł z „Rezerwy celowej na stypendia naukowe i sportowe”. 

Wniosek  stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania.  

za   głosowało    – 7 radnych 

przeciw    – 0 

wstrzymał się od głosu  – 0  

  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała wniosek w sprawie dokonania zmiany 

przeznaczenia rezerwy celowej, tj. kwoty 59.800 zł z „Rezerwy celowej na stypendia 

naukowe i sportowe”. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad pkt. 3 

Wyrażenie opinii w sprawie dokonania zmiany przeznaczenia rezerw celowych, tj. kwotę 

507.267 zł. 

Wniosek stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania.  

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała wniosek w sprawie dokonania zmiany 

przeznaczenia rezerw celowych, tj. kwotę 507.267 zł. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 



Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu ulicy Północnej w Suwałkach. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

 Ł. Kurzyna Zastępca Prezydenta przedstawił projekt planu na mapie. Omówił plan, 

który po uchwaleniu będzie przepisem gminy i będzie stanowił regulację prawną w zakresie  

wykonywania prawa własności nieruchomości oraz kształtowania przestrzeni. Granicami 

opracowania planu objęto w większości tereny zabudowy produkcyjno–usługowej, składów                    

i magazynów Fabryki Mebli „FORTE” SA. oraz tereny zabudowy mieszkaniowej i usługowej 

zlokalizowanej przy ulicy Północnej w Suwałkach. Przedstawił 3 uwagi, które wpłynęły do 

projektu planu, po uprzednim wyłożeniu. Po przeanalizowaniu zgłoszonych uwag 

postanowiono o uwzględnieniu dwóch zbieżnych i dokonano korekty przebiegu granicy strefy 

ochronnej od terenów kolejowych, poprzez ustalenie granicy tej strefy w odległości 10 m od 

granicy terenu kolejowego, w taki sposób, iż pokrywa się ona z granicą strefy ochronnej.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania.  

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych  (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego rejonu ulicy Północnej w Suwałkach. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIII/156/2015 Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 25 listopada 2015 r. w sprawie określenia wzorów 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanych 

przez właściciela nieruchomości. 

Projekt uchwały  stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

 Naczelnik A. Cyran omówiła wzory deklaracji formularzy o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składne przez właścicieli nieruchomości, które zostały 

dostosowane do Rozporządzenia Ministra Środowiska. W związku z obowiązkiem wprowadzenia 

czwartego pojemnika na odpady komunalne zbierane selektywnie w kolorze brązowym, z 

przeznaczeniem na odpady ulegające biodegradacji niezbędne jest sporządzenie nowych wzorów 

formularzy ww. deklaracji w sprawie szczegółowego sposobu selektywnego zbierania wybranych 

odpadów. Powyższe zmiany mają również wpływ na sposób wyliczenia wysokości opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości.  

Radny A. Turowski zapytał czy  te osoby, które mają złożoną deklarację  muszą wypełnić nową 

deklarację?  A. Cyran odpowiedziała, iż będą musiały złożyć nową deklaracje ale tylko te podmioty, 

które prowadzą działalność gospodarczą.  

Zastępca Prezydenta Ł. Kurzyna poinformował, iż korektę deklaracji oprócz podmiotów 

gospodarczych będą musiały złożyć również Spółdzielnie Mieszkaniowe, na terenie których są 

prowadzone punkty działalności gospodarczej. Wprowadzenie deklaracji i opłat będzie od                               

1 stycznia 2018 roku.  

Radny K. Korneluk  zapytał ilu podmiotów będzie dotyczyła zmiana deklaracji? A. Cyran 

odpowiedziała, że około 1.200 podmiotów. 



 Radny A. Turowski zapytał czy zmienią się firmy wywożące odpady komunalne?                           

Ł. Kurzyna odpowiedział, że przez 4 miesiące jeszcze PGK będzie świadczyło tę usługę. Później 

natomiast trzeba będzie ogłosić przetarg na wywóz śmieci. Urząd Miejski przygotowuje się do 

wprowadzenia bezprzetargowego świadczenia usługi swojej spółce komunalnej. Nastąpi to 

dopiero od 1 stycznia 2019 roku.  

  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania.  

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych  (jednogłośnie) 

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

nr XIII/156/2015 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 25 listopada 2015 r. w sprawie 

określenia wzorów deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanych przez właściciela nieruchomości. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad pkt.  6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków 

stanowiących dochód Miasta Suwałki instrumentem płatniczym. 

Projekt uchwały  stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 

 Naczelnik A. Cyran  przedstawiła projekt uchwały mówiący o możliwości zapłaty 

podatków stanowiących dochód budżetu Miasta Suwałki za pomocą instrumentu płatniczego, 

w tym instrumentu płatniczego, na którym przechowywany jest pieniądz elektroniczny. 

Umożliwienie dokonywania płatności bezgotówkowych za pomocą instrumentu płatniczego 

ułatwi mieszkańcom oraz innym osobom realizację zobowiązań wobec Miasta Suwałk. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania.  

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych  (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie dopuszczenia 

zapłaty podatków stanowiących dochód Miasta Suwałki instrumentem płatniczym. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad pkt.  7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia stawek w podatku od 

nieruchomości na 2018 r.  

Projekt uchwały  stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

 

 Naczelnik A. Cyran poinformowała, że na terenie Miasta Suwałk proponuje się 

pozostawienie stawek podatku od nieruchomości na 2018 rok na poziomie stawek 

obowiązujących w roku 2017. Naczelnik Wydziału podkreśliła, że wyżej wymienione stawki nie 

uległy podwyższeniu od 2014 roku.  

 

 



Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania.  

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych  (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia stawek 

w podatku od nieruchomości na 2018 r.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad pkt.  8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie stawek podatku od środków transportowych 

na 2018 r. 

Projekt uchwały  stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

 

 Naczelnik A. Cyran  poinformowała, że  stawki podatku od środków transportowych na 2018 

rok nie ulegają zmianie i pozostają na tym samym poziomie co w roku 2017r.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania.  

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych  (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie stawek podatku 

od środków transportowych na 2018 r. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Ad pkt.  9 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  zwolnienia od podatku od nieruchomości 

gruntów stanowiących zrekultywowane tereny po górniczych wyrobiskach nadziemnych 

zajętych na potrzeby prowadzenia działalności  w zakresie turystyki, rekreacji i sportu. 

Projekt uchwały  stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

 

 Zastępca Prezydenta Ł. Kurzyna przedstawił ww. projekt uchwały. Celem 

wprowadzenia ww. zwolnienia jest stworzenie możliwości przywrócenia do życia terenów po 

górniczych wyrobiskach nadziemnych i stworzenia warunków oraz możliwości ich 

zagospodarowania do korzystania z nich przez społeczność lokalną. Przedmiotowe zwolnienie 

ma na celu stworzenie warunków potencjalnym inwestorom do zagospodarowania terenów, 

które mogłyby służyć jako miejsce wypoczynku, uprawiania sportu i rekreacji. Dotyczy                          

to terenów położonych przy ulicy Krasickiego w Suwałkach. Powiedział, o prowadzonych 

rozmowach z przedsiębiorcą z Białegostoku, który wyraził zainteresowanie dużym terenem bo 

około 50 hektarów, na którym chciałby zrealizować profesjonalne pole golfowe wraz                                  

z zapleczem hotelowym czy restauracyjnym na ww. terenie. Zwolnienie od podatku                                   

od nieruchomości dotyczy tylko gruntów a nie dotyczy budynków, które powstałyby na tym 

terenie, tylko do 2020 roku.  

 Radny K. Korneluk zapytał jeśli do tej inwestycji niedojdzie czy jest zapis, że ten 

inwestor będzie musiał  zwrócić całą sumę?  

 Ł. Kurzyna  odpowiedział, że nie, ponieważ to zwolnienie  wtedy samoistnie wygaśnie   

w 2020 roku. 



 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania.  

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych  (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zwolnienia od 

podatku od nieruchomości gruntów stanowiących zrekultywowane tereny po górniczych 

wyrobiskach nadziemnych zajętych na potrzeby prowadzenia działalności  w zakresie 

turystyki, rekreacji i sportu. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Ad pkt.  10 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Gminie Sępólno Krajeńskie. 

Projekt uchwały  stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  

 

 Naczelnik M. Podziewska omówiła udzieloną pomoc finansową Gminie Sępólno 

Krajeńskie z przeznaczeniem na zakup dwóch całorocznych przyczep z infrastrukturą wodno-

kanalizacyjną i ogrzewaniem w wysokości 70.000 zł oraz dofinansowanie wkładu własnego za 

zakup kontenerów mieszkalnych w wysokości 10.000 zł,  poszkodowanym w wyniku nawałnicy. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania.  

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych  (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Sępólno Krajeńskie. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Ad pkt.  11 

Zaopiniowanie projektu  uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta   na  2017 rok.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania.  

za pozytywną opinią głosowało  – 5 radnych  

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 2 radnych 

  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie  zmian w budżecie 

miasta   na  2017 rok.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

 

 

 



Ad pkt.  12                                                                                                                                 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2017 – 2035.  

Projekt uchwały  stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

 Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania.  

za pozytywną opinią głosowało  – 5 radnych  

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 2 radnych 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie  zmian                                  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2017 –2035.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Ad pkt.  13                                                                                                                                 

Wolne wnioski.   

 

Przewodniczący podziękował zgromadzonym za udział i zamknął posiedzenie komisji. 

Na tym protokół zakończono.     

 

 

 

    Przewodniczący 

Komisji Finansowo – Budżetowej 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Józef  Wiesław Murawko    

 

 

 

 
             Protokół sporządziła:       

            

 Elżbieta Polańska 

Gł. Specjalista  w Biurze Rady Miejskiej  

     Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


